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Fylkeskommunen
har vedtatt å legge
ned automasjonslin-
jen på Røyken videre-
gående. Nå går
politikere i både Røy-
ken og Hurum sam-
men om å stanse
planene.
■ RØYKEN/HURUM: Det var det
forrige fylkestinget som vedtok å
avvikle automasjonslinjen på Røy-
ken fra neste høst, og flytte den til
Åssiden videregående. Linjen er
populær blant elever både i Røy-
ken og Hurum, og posisjonen i
begge kommunene mener vedta-
ket er en særdeles dårlig idé.

– Dette vil gå ut over elever i
begge kommunene, og derfor er
det noe vi må ta tak i. Vi  krever at
fylkeskommunen snur i denne sa-
ken, sier Ida Malthe-Sørenssen
(H), som er nyvalgt leder for opp-
vekstutvalget i Røyken kommune.

FRYKTER «DROPOUTS»
Sammen med nyvalgte Hurum-
ordfører Monica Vee Bratlie (H),
Venstre-ledere Rebekka Borsch i
Røyken og Gunn-Torill Homme
Mathisen i Hurum, frykter hun at
resultatet av nedleggelsen blir at
flere dropper ut av skolen.  

– Det er langt fra søndre Hurum
til Åssiden. Hvis linjen flyttes dit
kommer mange elever til å velge
den bort, og heller velge fag som
de ikke ønsker eller passer til. Det
fører til dårligere motivasjon, og
større frafall i skolen, forklarer de.

Politikerne legger til at Røyken
og Hurum er kommuner med høy
befolknings vekst.

– Snart er det 30.000 innbyg-
gere på Hurumhalvøya. Begge
kommunene satser på vekst, og da
er det kjempeviktig at vi også har
et attraktivt skoletilbud, sier Mal-
the-Sørenssen.

PÅVIRKER NÆRINGSLIVET
Monica Vee Bratli og Homme Mat-
hisen mener også at en nedleg-
gelse vil gå ut over næringslivet.

– Södra Cell på Tofte har et nært
samarbeid med automasjonslin-
jen. Mange av elevene har praksis-
periodene sine der, og flere av
dem blir rekruttert til bedriften,
sier Vee Bratli. Leder for kompet-
anseutvikling på Södra Cell, An-
ders Hvinden, sier at også de er
svært negative til at linjen flyttes.

– Da vil elevene få vesentlig
lenger reisevei, og det vil føre til at
færre tar automasjonsfaget. Det er
veldig synd fordi vi har svært god
erfaring med de lokale lærlingene,
sier han, og bekrefter at de har et
svært godt samarbeid med skolen.

– Veldig trist hvis vi mister det,
sier han. 

HØY KVALITET
Nestleder i oppvekstkomiteen i
Røyken, Ellen Lysne (V), forteller

at det er venteliste for å komme
inn på automasjonslinjen, og at
hun ikke har noen forståelse for at
de vil legge ned linjen. 

– Dette er et godt tilbud med høy
kvalitet på undervisningen. Sko-
len har moderne utstyr, og ele-
vene som går her er attraktive på
arbeidsmarkedet, sier hun, og leg-
ger til at det er yrkesfagene som
opplever størst press.

– Om noe trenger vi flere yrkes-
fag, ikke færre, sier hun.
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VIL BEHOLDE SKOLELINJE: FRYKTER STØRRE FRAFALL I SKOLEN HVIS AUTO

Krever at
fylket snur

Christoffer Wand (H) i hovedutval-
get for utdanning i Buskerud fyl-
keskommune sier de ønsker et
møte med ordførerne i Røyken og
Hurum om saken.

– Vi har forståelse for at de rea-
gerer, og derfor vil vi gjerne ha en
dialog om dette. Det var forrige
hovedutvalg som vedtok disse pla-

nene. Vi må forholde oss til det,
men hvis det nå har kommet opp
ny informasjon, så er det noe vi vil
ta stilling til, sier han.

Wand sier at hovedutvalget skal
ha et møte 9. november, hvor
blant annet denne saken skal opp
til rullering. 

– Allerede før det vil vi invitere

til et møte med ordførerne, hvor
vi skal høre på alt de har å si. Vi har
absolutt ikke konkludert i saken.
Det vil vi først gjøre etter disse mø-
tene, sier han.

Wand legger til at det generelt er
viktig for fylkeskommunen å sikre
gode forhold for yrkesfag og yr-
kesfagelevene. 

– Vi har ikke konkludert i saken

Automatisering
■ Automasjonslinjen på Røyken
vgs. består av totalt 30 elever, for-
delt på vg2 og vg3.
■ Elevene lærer hvordan man må-
ler, styrer og regulerer ved hjelp av
datamaskiner. De lærer også å løse
problemer som oppstår i måle og
styresystemet. 
■ En automatiker er en elektrofag-
arbeider som jobber med drift, vedli-
kehold og montering av automati-
serte systemer. Det vil si systemer
som kan fungere uten eller med lite
menneskelig hjelp. 

FAKTA

Skolen har moderne utstyr,
og elevene som går her er
attraktive på
arbeidsmarkedet

ELLEN LYSNE (V)

■ SI DIN MENING OM DAGENS LEDER PÅ DT.NO 
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B
uskerud Høyres stortingsrepresentant

Anders B. Werp har helt rett når han
etterlyser en bredere debatt om arki-
vene som er åpne for innsyn etter mu-
rens fall. Det er i det hele tatt merkelig
at det ikke har vært mer diskusjon om

disse arkivene som har langt mer enn historisk interesse.
Spionasje pågår i stor stil ennå. Det er for eksempel ikke
lenge siden det ble avdekket at Iran hadde forsøkt seg på
industrispionasje mot teknologimiljøet på Kongsberg. Ek-
sperter så dette forsøket som et ledd i Irans bestrebelser
på å lage atomvåpen. Så sent som i mars i år, i forbindelse
med Politiets sikkerhetstjenestes (PST) årlige nasjonale
trusselvurdering, het det at norske virksomheter fortsatt
vil være mål for anskaffelser av varer, kunnskap og tek-
nologi som kan brukes til masseødeleggelsesvåpen. De
fleste anskaffelsesforsøkene kan spores tilbake til iranske
aktører, uttalte PST i mars.

■ Det er blitt hevdet at gamle DDR og deres hemmelig
politi Stasi var enda mer systematisk og målrettet i sin
kartlegging og spionasje enn Sovjetunionen og KGB. Li-
keledes er det ikke lenger noen hemmelighet at Dram-
men var en slags spionhovedstad under den kalde krigen.
Sovjetrussiske selskaper var godt etablert i byen, hvorav
mange ansatte drev et slags vekselbruk mellom forret-
ninger og spionasje. Derfor hadde datidens overvåkings-
politi også sin største avdeling utenfor Oslo plassert bak
en tykk dør i Tinghuset. 

■ Den alvorligste spionsaken knyttet til vårt distrikt var
den såkalte Kongsberg/Toshiba-skandalen på 1980-tallet,
der avansert propellteknologi fra Kongsberg var blitt solgt
til KGB gjennom en amerikansk spion. Saken ble for øvrig
behandlet i bokform gjennom Tom Clancys thriller «Jak-
ten på rød oktober», filmatisert med Sean Connery og
Alec Baldwin i hovedrollene. At Iran og sikkert mange an-
dre nasjoner fortsatt finner Kongsberg-teknologien svært
interessant, er bare en av årsakene til at en bør lære av
fortiden. At spionasje bare var noe som tilhørte den kalde
krigen, er i beste fall en naiv forestilling. Selv om den
kalde krigen for lengst er over, er det ofte slik at kunn-
skap fra fortiden lærer oss til å stå bedre rustet i fremti-
den.

Stasi-arkivene til
nasjonal og lokal nytte

■ LEDER

Kunnskap gjør
oss bedre rustet
i fremtiden.
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